
  

 

Αθήνα  17 Ιανουαρίου 2025 

 

ΕΡΩΤΗΣΗ 

 

Προς  την  Υπουργό Πολιτισμού 

  

ΘΕΜΑ: «Γιατί καθυστερεί η ένταξη της δεύτερης φάσης χρηματοδότησης 

για το Φρούριο του Φραγκοκάστελου;» 

 

Το Φρούριο του Φραγκοκάστελου στον Δήμο Σφακίων, ένα από τα πιο 

σημαντικά ιστορικά και πολιτιστικά μνημεία της Κρήτης, παραμένει ημιτελές και 

εγκαταλελειμμένο παρά την ολοκλήρωση της πρώτης φάσης αποκατάστασης. 

Η πρώτη φάση του έργου, η οποία χρηματοδοτήθηκε από την κυβέρνηση του 

ΣΥΡΙΖΑ-ΠΣ με το ποσό των 1.200.000 ευρώ, περιλάμβανε την αποκατάσταση 

του Νότιου Στρατώνα, των τριών Πύργων και την αναστήλωση της εξωτερικής 

επιφάνειας του φρουρίου, και υλοποιήθηκε υπό την εποπτεία της Εφορείας 

Αρχαιοτήτων Χανίων και την συνεργασία με το Πολυτεχνείο Κρήτης. 

 

Ωστόσο, η δεύτερη φάση του έργου, η οποία περιλαμβάνει την αποκατάσταση 

του Βόρειου Στρατώνα, του κεντρικού Πύργου και τη διαμόρφωση του 

περιβάλλοντος χώρου, δεν έχει προχωρήσει και δεν έχει ενταχθεί στο 

χρηματοδοτικό πρόγραμμα της κυβέρνησης. Η καθυστέρηση αυτή ενισχύει την 

αίσθηση εγκατάλειψης ενώ, παράλληλα, στερεί από την περιοχή την ευκαιρία 

να αξιοποιήσει το φρούριο ως πόλο πολιτιστικής και τουριστικής ανάπτυξης. 

 

Η απένταξη  του έργου από την χρηματοδότηση της δεύτερης φάσης 

αποκατάστασης προκαλεί σοβαρά ερωτήματα για την πολιτική βούληση της 

κυβέρνησης καθώς, φαίνεται να μην είναι ικανή να στηρίξει τα μνημεία της 
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περιφέρειας και να προωθήσει την πολιτιστική ανάπτυξη περιοχών όπως τα 

Σφακιά, όπου η πολιτιστική κληρονομιά θα μπορούσε να αποτελέσει μοχλό 

ανάπτυξης.  

 

Η καθυστέρηση της χρηματοδότησης και η αδιαφορία για την αποκατάσταση 

του Φρουρίου του Φραγκοκάστελου δεν είναι απλώς μια τεχνική παράλειψη, 

αλλά μια πολιτική αποτυχία. Η ευθύνη είναι πολιτική και απαιτεί άμεση 

παρέμβαση για να διασφαλιστεί ότι το έργο θα ολοκληρωθεί και θα αναδείξει το 

Φρούριο του Φραγκοκάστελου ως σημείο πολιτιστικής και τουριστικής 

ανάπτυξης για τα Σφακιά και ολόκληρη την Κρήτη. 

 

Σε συνέχεια των παραπάνω, 

  

Ερωτάται η αρμόδια Υπουργός: 

1. Ποιοι είναι οι λόγοι που δεν έχει ενταχθεί η δεύτερη φάση του έργου 

αποκατάστασης του Φρουρίου του Φραγκοκάστελου, παρά τις 

προηγούμενες δεσμεύσεις για την προώθηση της 

χρηματοδότησης; 

2. Αν το έργο δεν ενταχθεί τελικά στη χρηματοδότηση, σε ποιες 

ενέργειες θα προχωρήσει το Υπουργείο Πολιτισμού προκειμένου 

να διασφαλίσει την ολοκλήρωσή του και την αποκατάσταση του 

Φρουρίου του Φραγκοκάστελου; 

3. Ποιο είναι το ακριβές χρονοδιάγραμμα για την επικαιροποίηση της 

πρότασης και την ένταξή της στο πρόγραμμα χρηματοδότησης; 

4. Σε ποιες άμεσες ενέργειες θα προβεί για να διασφαλίσει την 

ολοκλήρωση του έργου και την αξιοποίηση του Φρουρίου του 

Φραγκοκάστελου ως πολιτιστικού και τουριστικού πόρου για την 

περιοχή; 
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